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Sportovní komise Rady Jihočeského kraje 
tajemnice: Petra Schinková, tel. 386 720 458, e-mail: schinkova@kraj-jihocesky.cz 

 

České Budějovice, 23. května 2023 

 

Zápis č. 13/2023 

z 13. jednání Sportovní komise Rady Jihočeského kraje,  

které se konalo dne 18. května 2023 od 14:00 do 15:20 hod. 

v zasedací místnosti č. dv. 3.076 budovy KÚ I, ul. U Zimního stadionu 2, Č. Budějovice  

 

Přítomni: Ing. Jiří Fencl, Mgr. Miroslav Janovský, MUDr. Jaromír Kopřiva, Mgr. Libor Moravec, JUDr. 

Ladislav Novotný, Bc. Jiří Popelka, Mgr. Radek Sosna 

Omluveni:   Ing. Karel Macků, Pavel Ounický, Bc. Zbyněk Sýkora, MBA, Zdeněk Kemény 

Přizváni:  Mgr. Martin Sláma – vedoucí Oddělení mládeže, tělovýchovy a sportu, OŠMT KÚ JčK 

 Mgr. Zdeněk Krátký – manažer Jihočeské krajské organizace ČUS 

              
Program jednání: 

1. Informace k dotačním programům z oblasti sportu pro rok 2023  

2. Vyhlášení sportovců roku 2022 v jednotlivých okresech Jihočeského kraje 

3. Liga seniorů 2023 

4. Summer Park 2023 

5. Delegace členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023 

6. Různé  

Jednání zahájil a řídil místopředseda komise J. Popelka, pověřený předsedou Z. Sýkorou. Přítomno 7 členů, 
komise usnášeníschopná. Všichni přítomní členové komise souhlasili s navrženým programem.  

Bod 1 – Informace k dotačním programům z oblasti sportu pro rok 2023  
M. Sláma: Zastupitelstvo JK na svém jednání 11. 5. 2023 schválilo rozdělení dotací ve 4 dotačních 
programech první i druhé vlny: 
 
DP Podpora sportovní infrastruktury   

Alokace 30 mil. Kč. ve 2 opatřeních: 

1. Rekonstrukce a opravy sportovišť - alokace 20 mil. Kč, 63 žádostí, výše požadavků 116 mil. Kč, 

min. 600 tis.  – max. 5 mil Kč, výše dotace - minimálně 70% požadované částky uvedené v žádosti, 

změna: po 5 letech nebylo toto opatření zacíleno na určitou oblast, ale bylo otevřeno pro všechny typy 

sportovišť a všechny typy oprav a rekonstrukcí. Zřejmě i proto vysoký převis požadavků. Hlavní 

hodnotící kritérium - rozsah rekonstrukce. Podpořeno celkem 16 projektů v plné výši 20. mil. Kč 

J. Popelka – je změna v opatření 1 plánovaná i do budoucna? 

M. Sláma – bude záležet na vedení kraje, každopádně zacílení umožňovalo lepší porovnání projektů.  

2. Rekonstrukce a opravy zázemí sportovišť - alokace 10 mil. Kč, 58 žádostí, výše požadavků 24,7 

mil. Kč, min. 150 tis. Kč – max. 800 tis. Kč. Hodnotila se kvalita zpracování projektu – hospodárnost, 

podrobnost rozpočtu, nezbytnost výdajů využití a návštěvnost sportoviště 

J. Fencl – poukázal na zajímavý fakt: přestože se organizované sportování v letech 2021 a 2022 v důsledku 

covidové epidemie výrazně omezilo, alokace dotací se zvýšily. 

M. Janovský – je pro zpřísnění, zjednodušení a zprůhlednění kritérií při hodnocení žadatelů o dotaci, aby 

vstupovaly do dotačního procesu jen akademie, které jsou nositelem celokrajského špičkového výkonnostního 

sportu mládeže; tento dotační program je jinak velmi užitečný, ale svým širokým záběrem trochu ztrácí na své 

hodnotě. 
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J. Fencl – jednou z podmínek oprávněnosti žadatele o dotaci - akademie je potvrzení od národního svazu  

o jejím vzniku; jsou tady ale i sportovní centra mládeže, která vzniknou v rámci jednoho sportovního klubu, 

protože dostanou potvrzení od krajského svazu. 

M. Janovský – každý žadatel o dotaci by měl doložit potvrzení národního svazu, které má větší váhu. 

M. Sláma – byla by to cesta, ale záleží na vedení kraje, zda upřednostní pouze akademie zřízené národním 

svazem; snažíme se proces strukturovat a chceme po žadatelích např. metodiku výběrů dětí. 

J. Kopřiva - méně je někdy více, ti nejlepší dostanou takto méně peněz, dotace se rozptýlí. 

J. Popelka – navrhnul, aby členové komise poslali mailem konkrétní návrhy na zlepšení procesu schvalování 

dotací panu M. Slámovi do poloviny června, aby je mohl předseda Z. Sýkora s náměstkem P. Klímou projednat. 

M. Sláma souhlasil. 

L. Moravec – z hlediska efektivity je třeba, abychom již na zářijovém jednání komise mohli přijmout konkrétní 

usnesení a nová opatření mohla tak platit příští rok.  J. Popelka souhlasil. 

M. Sláma - pravidla dotačních programů se připravují na podzim, zářijový termín je tudíž vhodný. 

J. Popelka - je též pro zpřísnění pravidel; i členská základna doložená klubem může být diskutabilní… 

J. Kopřiva – v rámci dotačního procesu evidovaní sportovci mohou být ještě větší problém než ti registrovaní. 

 

DP Podpora sportovní činnosti dětí a mládeže, výkonnostního sportu a parasportu 

Alokace 54 mil. Kč, požadavky celkem 158 mil. Kč, 5 opatření. 

1. Sportovní činnost dětí a mládeže – alokace 21 mil. Kč, celkem 264 žádostí, požadavky 73 mil. Kč. 

Min výše dotace z rozpočtu JK 40 000 Kč, max výše dotace z rozpočtu JK 500 000 Kč. 

2. Podpora výchovy talentované mládeže – původně alokace 22 mil. Kč, upravená alokace 17,7 mil. 

Kč. Důvodem pokrácené alokace je vyjmutí HC ČB akademie - 2,9 mil. Kč a SK Vodní slalom- 314 tis. 

Kč. Vyjmuté prostředky z DP byly subjektům poskytnuty formou doplňkové individuální dotace. Celkem 

47 žádostí, požadavky 65,5 mil. Kč. Min výše dotace z rozpočtu JK  50 000 Kč, max výše dotace  

z rozpočtu JK 4 mil. Kč   

3. Podpora výkonnostního sportu, kolektivní sporty - alokace 9 mil. Kč, celkem 24 žádostí, 

požadavky 16,4 mil. Kč. Min výše dotace z rozpočtu JK 80 000 Kč, max výše dotace z rozpočtu JK  

1 mil. Kč. 

J. Kopřiva – měl dotaz, zda u opatření číslo 3 se změní pravidla tak, aby mohl žádat pouze účastník dvou 
nejvyšších soutěží bez ohledu na to, kdo soutěž řídí.  
M. Sláma – ano, pravidla budou pro příští rok upravena tak, aby zmizel nejednoznačný výklad.  
J. Kopřiva – nesouhlasí s tím, že dva žadatelé ze stejného sportu obdrží stejnou výši dotace, ač jeden hraje 
celostátní soutěž a jeden krajskou. Celostátní soutěž je nákladnější. Dotace by měly být odstupňované. 
M. Janovský – podal apel na vedení kraje, zda by bylo možné u opatření 2 a 3, aby jeden subjekt mohl podat 
více žádostí. 
M. Sláma – návrh dává smysl, nicméně je to spíše dotaz na OEZI, který dotace administruje. 

4. Podpora výkonnostního sportu – individuální sporty - alokace 1 mil. Kč, celkem 18 žádostí, 

požadavky 2,7 mil. Kč. Min výše dotace z rozpočtu JK  40 000 Kč, max výše dotace z rozpočtu JK  

150 000 Kč . 

5. Aktivity sportovců se zdravotním postižením – původně alokace 1 mil. Kč, upravená alokace 750 

tis. Kč celkem 11 žádostí, požadavky 1,5 mil. Kč. Důvod krácení alokace - nevyčerpáno pro vyšší 

počet formálně vyřazených žádostí . Min výše dotace z rozpočtu JK 40 000 Kč , max výše dotace  

z rozpočtu JK  150 000 Kč.   

J. Fencl – byl členem hodnotící komise pro oblast sportu i kultury a poukázal na fakt, že žádosti v oblasti kultury 

neměly formální chyby, na rozdíl od žádostí v oblasti sportu. Apeloval na Z. Krátkého a krajskou ČUS na 

vytváření větší osvěty a možná i zorganizování semináře pro žadatele. 

Z. Krátký – poděkoval za podnět; spolupracujeme s kluby, nabízíme pomoc žadatelům při podávání žádosti. 

J. Popelka – souhlasí, že žadatelé mají možnost využít pomoc s podáním žádosti; doporučuje ale zlepšit 

zpětnou vazbu od KÚ (poukázání na chyby v žádosti atd.) 

M. Janovský – KÚ nabízí pomoc každému žadateli, který si o ni řekne. 

M. Sláma – souhlasil a dodal, že OMTS má na starosti obsahovou stránku žádosti, OEZI tu formální. 

 



 3 

DP Dotace na reprezentaci Jihočeského kraje v oblasti vědy, mládeže a sportu 

2 opatření: 

1. Pořadatelství významných aktivit celorepublikového nebo mezinárodního významu na území 

Jihočeského kraje v oblasti vědy, mládeže a sportu – alokace 3,75 mil. Kč, min dotace 20 tis, max 

dotace 500 tis. Kč. Celkem přijato 65 žádostí, formálně správně 56 žádostí, podpořeno 43 žádostí. 

 

2 Reprezentace Jihočeského kraje v oblasti vědy, mládeže a sportu na mezinárodní úrovni v ČR 

a zahraničí – alokace 1,25 mil. Kč.  Min dotace 10 tis, max dotace 100 tis. Kč, přijato 53 žádostí, 

formálně správně 40 žádostí, podpořeno 35 žádostí. 

 

DP Podpora činnosti České unie sportu  

Alokace 3 mil. Kč, celkem 8 žádostí, požadavky 3 mil. Kč. 

 

R. Sosna – obdržel dotaz: na základě čeho Kraj rozhodl o vyřazení podpory sportovních svazů v tomto 

programu. 

M. Sláma – bylo to politické rozhodnutí. 

J. Fencl - alokace projednával Finanční výbor a došlo se k závěru, že na sportu se ušetří 9 mil. Kč oproti 

předchozímu roku, tím pádem se rušila opatření. Okresní pracoviště nabízí sportovním svazům dobrý servis. 

Národní svaz dotaci obdržel. 

 

U s n e s e n í   č. 11/2023/SK-13 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k dotačním programům z oblasti sportu pro rok 2023.  

Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Bod 2: Vyhlášení sportovců roku 2022 v jednotlivých okresech Jihočeského kraje 

Z. Krátký – všech 7 vyhlášení měla patřičnou společenskou úroveň, zúčastnilo se vždy vedení jednotlivých 
okresních měst, která se zapojují i finančně, pořádány jsou i pod záštitou JK, cílem je zviditelnit úspěšné 
sportovce. O anketu je velký zájem, ne všichni se do ní dostanou. Vyvrcholení kampaně se uskuteční 
začátkem příštího roku. 
 

U s n e s e n í   č. 12/2023/SK-13 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k vyhlášení sportovců roku 2022 v jednotlivých okresech Jihočeského kraje. 
Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Bod 3: Liga seniorů 2023 

Z. Krátký – Liga seniorů skončila 12. května finálovým turnajem v Hrdějovicích, hodnotím ji jako úspěšnou, byť 

to pro nás byla ze začátku sportovně neprobádaná komunita. Celkem se uskutečnilo 19 turnajů ve všech 

okresech JK, zúčastnilo se 332 sportovců, odehrálo se 1000 startů, průměrný počet sportovců na jednotlivých 

turnajích 40 – 70, vždy pod záštitou daného okresního města. Liga seniorů má své webové stránky, kde jsou 

zveřejněny výsledky jedn. sportovců. Liga seniorů není celorepubliková akce, jde jen o jihočeskou záležitost. 

 

U s n e s e n í   č. 13/2023/SK-13 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k Lize seniorů 2023. 
Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 
 



 4 

Bod 4: Summer Park 2023 

Z. Krátký – Summer Park je plánován na termín 23. - 25.6. Jde o festival zábavy pro celou rodinu. Předpokládá 

se účast školní mládeže. Sportovní subjekty tam budou prezentovat svoji činnost. Prostor na Výstavišti ČB 

jsme naplnili, zájem byl velký, ne všechny požadavky klubů mohly být naplněny. Festival napomůže pozitivní 

propagaci sportu v JK. 

 

U s n e s e n í   č. 14/2023/SK-13 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k akci Summer Park 2023. 
Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 

Bod 5: Delegace členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023 

M. Sláma – zaslal mailem přehled sportovních akcí všem členům komise, kteří si mohou vybrat, jakých akcí 

se během sezóny zúčastní. Nabízí zprostředkování kontaktu na organizátory akcí, dohodnutí schůzky atd.  

Prezentace proběhnou po skončení sezóny na příštích jednáních komise. 

 

U s n e s e n í   č. 15/2023/SK-13 

Sportovní komise Rady Jihočeského kraje  

bere na vědomí 

informace k delegacím členů SK na akce sportovního charakteru v Jihočeském kraji pro rok 2023. 
Hlasování 7/0/0 

Usnesení bylo přijato. 

 
Bod 6: Různé 

M. Sláma – prezentoval vybrané grafické návrhy a marketing na ODM 2024 – logo, maskot, slogan. Jedná se 

o návrhy studentů uměleckých škol, kteří obdrží 12. června od vedení kraje dárkové poukazy jako ocenění 

jejich práce. 

 

L. Moravec – ZK schválilo jednorázovou dotaci na Central European Rally 2023 ve výši 2 mil. Kč. Zdůvodnění 

udělení této dotace spočívalo hlavně v tom, že JK bude mít na této několikadenní akci rozsáhlý mediální 

prostor. Apeloval proto na kontrolu, zda tento prostor bude skutečně využit. 

 
Příští zasedání komise se bude konat dle potřeby, zatím je plánováno na září 2023. Pozvánky budou včas 

rozeslány. 

 
Místopředseda poděkoval přítomným za účast na jednání, které bylo ukončeno v 15:20 hod.  
 
 
 
Zapsala: Petra Schinková 

Ověřil:      Bc. Jiří Popelka  


